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Äldreförvaltningen 
 

Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 
 

Protokoll nr 9 fört vid sammanträde för kommunstyrelsens pensionärsråd den 6/11 

2018, kl. 10.30-12.15 

 

Justerat den 8/11 2018 

 

 

 

Elsemarie Bjellqvist    Lena Hedquist 

Ordförande     vice ordförande 

 

Närvarande: 

 

Ordförande  Elsemarie Bjellqvist (PRO) 

Vice ordförande Lena Hedquist (SPF Seniorerna) 

 

Ledamöter  Donald Monvall (PRO) 

  Magnus Brattström (PRO) 

Anders Lidbeck (SPF Seniorerna) 

Kerstin Rosenkvist Hedler (SKPF) 

Margaretha Persson (SKPF) 

  

Ersättare  Gunnel Färm (PRO) 

  Karin Hanqvist (PRO) 

Gunnar Sandell (PRO) 

Anne-Marie Bergström (SPF Seniorerna) 

Irene Svensson (SPF Seniorerna) 

Yvonne Wendt (SPF Seniorerna) 

Kerstin Svenson (SKPF)  

  Inga Lundvall (SKPF) 

   

Adjungerad   Sirpa Pyörre, representant för IKINUORET 

 

Förhinder: Ledamöterna Ulla Wihlman (PRO) och Christina Folke (SPF Seniorerna) 

samt Gunnar Nyberg (PRO). 

 

Tjänstgörande ersättare: Gunnel Färm (PRO) för Ulla Wihlman (PRO), och Anne-Marie 

Bergström (SPF Seniorerna) för Christina Folke (SPF Seniorerna).  

 

Närvarande tjänstemän: Direktören Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna Raili 

Karlsson och Lisbeth Hagman, äldreombudsmannen Linda Vikman samt KPR:s sekreterare 

Nima Andacheh. 
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1. a) Besök av äldreborgarrådet Erik Slottner (KD) 

- Punkten utgår p.g.a. förhinder.  

 

1. b) Besök av Pia Felldin, samordnare vid idrottsförvaltningen.  

 

Pia Felldin berättar om stadens aktivitetstips för personer 65 år och äldre samt svarar på rådets 

frågor. Rådet överlämnar remissvar gällande stadens idrottspolitiska program. Det noteras att 

rådet inte fick ärendet på remiss, utan har lämnat remissvar på eget initiativ.  

 

2. Genomgång av närvaro  

 

Sekreteraren noterar närvaro.  

 

3. Val av protokolljusterare 

 

Vice ordföranden Lena Hedquist (SPF Seniorerna) utses att tillsammans med ordföranden  

Elsemarie Bjellqvist (PRO) justera dagens protokoll. 

 

4. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

 

Rådet beslutar att godkänna dagordningen med följande tillägg: 

 

- Frågan om att bjuda in Äldrecentrums nya direktör till något av sammanträdena under år  

2019 läggs till som en övriga fråga under punkt 10.  

 

- Frågan om öppettider för stadens aktivitetscentra läggs till som en övrig fråga under punkt 

10.  

 

- Frågan om varför Micasa Fastigheter AB i Stockholm AB inte längre hör till äldreroteln utan 

till stadsbyggnadsroteln tas upp som en övrig fråga under punkt 10.  

 

- Frågan om länkar till följande filmer tas upp som en övrig fråga under punkt 10:  

 

 Nordiskt välfärdscenter – åldersvänliga städer 

 

 Tryggt mottagande 

 

5. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

 

- Rådets svar på remiss, ärende §7 nedan.  

 

6. Anmälan av protokolljustering KPR 7/2018-10-09  

 

Anmälan läggs till handlingarna.  

 

7. Anmälan av protokolljustering ÄN 9/2018-10-16  

Anmälan läggs till handlingarna.  

 

8. Genomgång av ärenden till äldrenämnden den 13 november 2018 
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§7 Remiss angående Färdplan för ett Stockholm för alla – En rapport från 

kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm 

Dnr 1.6-484/2018 

 

Vision 2040 – En stad för alla beskriver en långsiktigt hållbar utveckling i ekologiskt, 

ekonomiskt, socialt och demokratiskt perspektiv. Med utgångspunkt i visionen har 

kommunstyrelsen utarbetat en färdplan för ett Stockholm för alla där en socialt sammanhållen 

stad varit en utgångspunkt för analyser och rekommendationer.  Enligt uppdraget ska 

färdplanen identifiera etappmål för staden fram till år 2040 för att minska skillnaderna mellan 

den långsiktiga visionen och de årliga prioriteringarna i stadens budget. 

 

KPR tar del av ärendet och lämnar följande yttrande, som även avges i form av separat 

remissvar till kommunstyrelsen samt biläggs protokollet (bilaga): 

 

”Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) har fått möjlighet att avge ett remissvar över 

rubricerad rapport. Vi har reagerat kraftigt på att en stor grupp av stadens invånare helt har 

uteslutits i begreppet ’alla’. 15 % av stadens invånare är mer än 65 år. Och den andelen 

kommer att öka kraftigt under de närmaste 25 åren.   

 

I flera av de rapporter som tagits fram av kommissionen, t ex Skillnadernas Stockholm 

utesluts den stora gruppen äldre. Det gäller också Vision 2040. Samtidigt har ett annat arbete 

skett utanför Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm. En strategi har tagits fram för 

En äldrevänlig stad som beslutats av kommunfullmäktige under våren 2018. I juni 2018 

beslutade också Kommunstyrelsen om en Boendeplan för 2019 med utblick mot 2040. Under 

3.2 Färdplanen stärker styrning och uppföljning nämns att 'Stockholm ska vara en 

sammanhållen, trygg och levande stad där fler människor har möjlighet att hitta en lämplig 

bostad’. Detta utan att nämna Boendeplanen. 

 

Under punkten 5.2 Arbetsmarknaden i Stockholm är tudelad, utesluts helt invånarna över 65 

år. Idag är pensionärsåldern allt mer flexibel, och den kommer att öka ytterligare. Många 

äldre, även över 70 år, arbetar och efterfrågas på arbetsmarknaden. Även Stockholms stad 

efterfrågar idag t ex pensionerade lärare, vårdpersonal m fl. KPR är därför förvånade över 

att detta inte nämns i färdplanen. 

 

Färdplanen ska ha en särskilt stark ställning som underlag till kommunfullmäktiges budget, 

och att alla stadens nämnder och bolagsstyrelser föreslås få i uppdrag att arbeta i 

färdplanens riktning och beakta färdplanen i sin verksamhetsplan.   

 

KPR  förutsätter därför att färdplanen kommer att kompletteras med äldreperspektivet utifrån 

ovan nämnda synpunkter.” 

 

§8 Regler för köhantering seniorbostäder med aktivitetscenter 

Dnr 1.6-528/2018  

 

En skrivelse om regler för köhantering för seniorbostäder med aktivitetscenter har inkommit 

från Michaela Hollis (KD), Dennis Wedin (M), Ann-Katrin Åslund (L) och Alfred Askeljung 

(C). Författarna önskar redogörelse för hur köhanteringen för stadens seniorboenden ser ut. 

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  
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8. Förvaltningschefens information 

 

- Budgetdebatten i kommunfullmäktige kommer att äga rum den 12-13 december 2018.  

 

- Staden kommer att lansera en ny hemsida under vecka 50.  

 

- Den nya stadsdirektören heter Magdalena Bosson och har tidigare varit kommundirektör i 

Huddinge, VD på Aktiebolaget Familjebostäder samt kanslichef på finansroteln. De nya 

biträdande stadsdirektörerna heter Gillis Hammar, tidigare förvaltningschef på 

socialförvaltningen, och Anna Håkansson, tidigare kommundirektör i Sundbyberg.  

 

- Avdelningschefen Lisbeth Hagman informerar om inspektörernas nya uppdrag att granska 

myndighetsutövningen vid stadsdelsförvaltningarna.  

 

9. Äldreombudsmannens information 

 

- Äldreombudsmannen Linda Vikman berättar bl.a. om att hon inom ramen för sitt uppdrag 

varit i kontakt med stadens uppsökare gällande äldre i hemlöshet.  

 

10. Övriga frågor 

 

- Frågan om att bjuda in Äldrecentrums nya direktör till något av sammanträdena under år  

2019  

 

Äldreförvaltningen återkommer till rådet med förslag på datum.  

 

- Frågan om öppettider för stadens aktivitetscentra 

 

Äldreförvaltningen avser att återkomma till rådet så snart förvaltningen erhållit mer 

information.  

 

- Frågan om varför Micasa Fastigheter AB i Stockholm AB inte längre hör till äldreroteln utan 

till stadsbyggnadsroteln  

 

Denna fråga skulle kunna besvaras av äldreborgarrådet Erik Slottner (KD) på sammanträdet i 

december.  

 

- Frågan om länkar till följande filmer:  

 

 Nordiskt välfärdscenter – åldersvänliga städer 

 

 Tryggt mottagande 

 

Nedan följer länk till respektive film: 

 

https://video.stockholm.se/video/35588060/tryggt-mottagande-lang-version 

 

https://www.youtube.com/user/nordicwelfare1 

 

11. Kommande möten under året, inklusive nästa sammanträde 

https://video.stockholm.se/video/35588060/tryggt-mottagande-lang-version
https://www.youtube.com/user/nordicwelfare1
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- Nästa sammanträde äger rum den 4 december kl. 10.30 i äldreförvaltningens lokaler i Farsta.  

 

Vid protokollet 

 

 

 

Nima Andacheh 


